
Podstatné mená 

A. Delenie : 

1. konkrétne (hmotné) – napr. stôl, lúka, les ... 

2. abstraktné (nehmotné) – napr. plač, úsmev ... 

3. všeobecné – mama, mobil, koruna ... 

4. vlastné – Jozef, Bratislava ... 

 

B. Určovanie : 

1. rod – stredný, ženský, mužský 

2. číslo – jednotné  singulár, množné  plurál 

3. pád – nominatív, genitív, datív, akuzatív, lokál, inštrumentál 

4. vzory 

 

a. vzor CHLAP – IBA i 

b. vzor HRDINA – IBA i  je zakončený vždy na –a 

c. vzory DUB, STROJ – neživotné, DUB - -y (N.pl.) 

d. vzor ŽENA – ukončené na –a, N.pl. –y 

e. vzory DLAŇ, KOSŤ 

f. vzor MESTO – ukončené na –o + na –um (napr. lýceum, gymnázium ...) 

g. vzory SRDCE, VYSVEDČENIE, DIEVČA – podľa zakončenia 

 

C. Pomnožné podstatné mená 

1. ak sa v lokáli končí na –ach : 

 žena – v N končí na –y 

 ulica – v N končí na –e 

 



2. ak sa v lokáli končí na –och : 

 dub – v N končí na –y 

 stroj – v N končí na –e 

 

3. ak je zakončené na –a : 

 mesto 

 srdce (-ia) 

 

D. Zakončené na –l, -r 

1. keď –l, -r na konci slova vypadáva, skloňujú sa podľa vzoru STROJ 

2. keď –l, -r na konci slova nevypadáva, skloňujú sa podľa vzoru : 

 v pl. – DUB 

 v sing. – STROJ 

 

E. Vzor pani  

- neskloňujeme, keď je za ňou titul (napr. pani doktorka, pani učiteľka ...) 

 

F. Zvieracie podstatné mená mužského rodu 

1. v sing. CHLAP – napr. s koňom, tigrovi ... 

2. v pl. : 

 DUB – napr. hady ... 

 STROJ – napr. tiger ... 

3. PES, VLK, VTÁK : 

 TÍ – psi, vtáci, vlci 

 TIE – psy, vlky, vtáky 

 


